



ПОЛОЖЕНИЕ о XX Международном фестивале фольклора и традиционной культуры «ГОРЦЫ»

г. Махачкала, Республика Дагестан
с 29 июня по 4 июля 2022 г.

**Фестиваль посвящается 85-летию
Республиканского Дома народного творчества**

В рамках Национального проекта «Культура»

При поддержке Главы и Правительства Республики Дагестан
Под эгидой ЮНЕСКО

Фестиваль проводится:

- Министерством культуры Республики Дагестан;
- Республиканским домом народного творчества;
- Комитетом нематериального культурного наследия при Дагестанском отделении Комиссии РФ по делам ЮНЕСКО.

Совместно с Министерством культуры Российской Федерации, Государственным Российским Домом народного творчества им. В. Д. Поленова, Российским Комитетом по сохранению нематериального культурного наследия ЮНЕСКО.

Цели и задачи фестиваля:

- сохранение, развитие и популяризация самобытной национальной культуры народов Дагестана, России и мира;
- международный, межрегиональный культурный обмен опытом, формирование и развитие деловых и творческих коммуникаций;
- сохранение и актуализация традиционных форм исполнительского мастерства, развитие народного творчества;
- приобщение широких слоев аудитории к традиционной культуре;
- патриотическое, интернациональное воспитание детей и молодежи;
- обмен опытом в области изучения и использования в современной практике исконных форм и традиций народной культуры.

Участники фестиваля.

В фестивале принимают участие творческие коллективы (фольклорные, хореографические, вокальные и др.), исполнители – солисты, мастера народных промыслов и ремесел, представляющие различные виды и жанры народной культуры в аутентичной и сценической формах из районов и городов Республики Дагестан, регионов России и зарубежных стран. Возраст участников из зарубежных стран – от 18 лет и старше.

Количество участников коллективов из зарубежных стран и регионов России не должно превышать 25 чел., включая не более двух официальных представителей (сопровождающих лиц), двух водителей. В исключительных случаях количество участников коллектива определяется по договоренности с организаторами фестиваля.

Все участники фестиваля должны иметь медицинскую страховку и иметь с собой Сертификаты о прохождении полной вакцинации, либо отрицательный результат ПЦР-теста (тест должен быть сделан не позднее, чем за 72 часа до прибытия в г.Махачкалу). Оплата ПЦР-тестов для иностранных участников перед выездом с фестиваля осуществляется за счет собственных средств. Просим участников заблаговременно позаботиться о наличии соответствующего документа.

Программа фестиваля. 29 июня – день заезда участников, 5 июля – день отъезда участников.

Программой фестиваля предусмотрены гала-концерты, праздники народной песни, музыки, национального костюма, циркового искусства; выставки-ярмарки мастеров народных промыслов и ремесел, круглые столы, фотовыставки, арт-площадки, шествия, выступления на открытых площадках, выездные программы.

Награждение участников.

Участники фестиваля награждаются дипломами.

Условия проведения фестиваля.

Коллективы-участники фестиваля представляют несколько программ:

- две программы по 5 минут;
- программу на 30 минут для выступления на открытых площадках города и выездных концертов.

В качестве музыкального сопровождения допускается использование фонограммы, для исполнителей народных песен допускается использование фонограммы «минус вокал».

Для музыкальных, фольклорных коллективов, а также для участия всех коллективов в шествиях рекомендуется использование живого аккомпанемента.

В выставке-ярмарке народных художественных промыслов и ремесел участвуют мастера по разным видам декоративно-прикладного искусства, использующие собственные инструменты и материалы для изготовления изделий на мастер-классах.

Делегации, участвующие в фестивале, должны иметь при себе:

- флаг своей страны (республики, края, области), размером 1 x 1,5 м.;
- реквизит, необходимый для участия в шествиях и концертах (национальные костюмы, музыкальные инструменты);

Коллективам-участникам фестиваля необходимо также предусмотреть поздравления с 20-летием проведения фестиваля и 85-летием Республиканского Дома народного творчества.

Для участия в фестивале необходимо предоставить в Оргкомитет:

- заявку-анкету с указанием концертных номеров, технического райдера;
- творческую характеристику коллектива и фото коллектива в национальных костюмах, названия музыкальных инструментов;
- список участников коллектива с указанием их функций (певец, танцор, музыкант и т. д.) и паспортных данных;
- представление – описание народных костюмов коллектива на русском (английском) языке;
- аннотацию к исполняемым номерам на русском (английском) языке;
- фотографии коллектива (исполнителя);
- видеоролик о коллективе и достопримечательностях региона, страны.

Финансовые условия.

Проезд делегаций до г. Махачкалы и обратно – за счет направляющей стороны. Международным группам рекомендуется прибытие и отбытие через аэропорт г.Махачкалы (возможно через Турцию). Пребывание на фестивале, в т. ч. проживание, питание, трансфер из аэропорта или вокзалов г.Махачкала – за счет организаторов фестиваля.

Коллективы, прибывающие на своем транспорте, осуществляют на нем выезды по программе фестиваля, организаторы фестиваля оплачивают расход топлива (работа водителей не оплачивается).

Сроки подачи заявок.

Об участии в фестивале просим подтвердить до 1 марта 2022 года по адресу: 367010, Республика Дагестан, г. Махачкала, ул. О. Кошевого, 35 «А» - Республиканский Дом народного творчества Министерства культуры РД.

Контактные телефоны в г. Махачкале: тел./факс: 8(8722) 62-39-68,

E-mail: rdnt35@yandex.ru, web site: www.dagfolkkultura.ru.

Директор, художественный руководитель Международного фестиваля «Горцы» – заслуженный деятель искусств РФ, заместитель министра-директор Республиканского Дома народного творчества Мугадова Марита Велихановна.

Контактное лицо: Тахакаева Марина, тел.: +7(928) 580-35-90.

Авторское право.

К фестивалю издаются информационно-рекламные материалы, проспекты, программы, буклеты. Мероприятия широко освещаются в средствах массовой информации, соц.сетях, интернет-ресурсах, YouTube-канале.

Организаторы фестиваля имеют право записать и опубликовать любую программу, не выплачивая гонорары за исполнение и авторские права.



XX International Festival of Folklore and Traditional Culture "HIGHLANDERS"

Makhachkala city, Republic of Dagestan
29 of June-04 of July 2022

The festival is dedicated to the 85th Anniversary
of Regional House of Folk Arts

The festival has high patronage of UNESCO and supported by
the Head and Government of Republic of Dagestan



I. Organizers of festival:

- Ministry of culture of Russian Federation;
- Russian Committee for the Safeguarding of Intangible Cultural Heritage of the Commission of the Russian Federation for UNESCO;
- Polenov State Russian House of folk arts;
- Ministry of culture of Republic of Dagestan;
- Regional House of folk arts;
- Administration of Makhachkala city;
- Dagestan's department of Commission of the Russian Federation for UNESCO.

II. Aims of festival:

Festival is held at the aim of promoting, preservation and development of the original national culture of the peoples of Dagestan, Russia and the world.

The festival contributes to:

- strengthening creative contacts, friendship and mutual understanding;
- the preservation of traditional forms of performing skills;
- the preservation and development of folk art and traditional culture;
- the exchange of experience in the study and use in modern practice of the ancestral forms and traditions of art culture.

III. Participants of festival:

Participants of the festival are creative groups (folk, choreographic, vocal, instrumental, etc.), solo performers, masters of folk crafts, representing various types and genres of folk culture in authentic and scenic forms from the districts and cities of the Republic of Dagestan, regions of Russia and foreign countries. **Age of participants - from 18 years.**

The number of participants of each foreign group is no more **than 25 persons** (in some situations the number of participants can be increased – by a special agreement with organizers).

All festival participants must have medical insurance and have with them **Certificates of complete vaccination, or a negative PCR test result** (the test must be done no later than 72 hours before arrival in Makhachkala). Payment for PCR tests for foreign participants before leaving the festival **is carried out at their own expense**. Participants are kindly asked to ensure that they have the appropriate document in advance.

IV. Order of realization and conditions of festival:

- **29th June - day of arrival of the participants,**
- **4th July - day of departure of the participants.**

The festival program includes gala concerts, holidays of folk songs, music, national costume, circus art; exhibitions and fairs of handicraftsmen and craftsmen, round tables, photo exhibitions, art platforms, processions, performances in open areas, visiting programs.

Awarding of the participants:

Festival participants are awarded with diplomas.

Each group represents the program duration:

The collectives participating in the festival present several programs:

- **2 programs of 5 minutes each;**

- **1 program for 30 minutes for performances in the open areas of the city and outdoor concerts.**

It is allowed to use a phonogram as a musical accompaniment, for performers of folk songs it is allowed to use a phonogram in a type of "minus".

For musical, folklore groups, as well as for the participation of all groups in the processions, the use of live accompaniment is recommended.

The exhibition-fair of folk arts and crafts is attended by masters of various types of arts and crafts, using their own tools and materials to make products at master classes.

Delegations participating in the festival must have with them:

- the flag of your country (republic, territory, region), measuring 1 x 1.5 m;

- props required to participate in processions and concerts (national costumes, musical instruments);

The collectives participating in the festival should also provide for congratulations on the 20th anniversary of the festival and the 85th anniversary of the Republican House of Folk Art.

Financial conditions:

At the group's charge:

- Travel from your homeland to Makhachkala and back: foreign groups are advised to arrive and depart through the Makhachkala airport (possibly via Turkey);
- PCR-tests to Russia and back to homeland;
- Visa fees (please pay attention that the Organizing Committee of the festival always does its best to arrange FREE visas for foreign participants, but they can't be responsible for Consular decisions);
- Overweight of luggage and cargo;
- Medical insurance;

At the Festival's charge:

- Accommodation;
- 3 meals per day;
- Transfer from the airport or train stations in Makhachkala;
- Groups arriving by their own transport carry out trips on it according to the festival program, the organizers of the festival pay for fuel consumption (drivers work hours are not paid);
- Socio-cultural program (depends on COVID-19 situation in the Republic of Dagestan in 2022);

To participate in the festival, you must submit to the Organizing Committee:

- application form with indication of concert numbers, technical rider;

- creative characteristics of the collective and photos of the collective in national costumes, names of musical instruments;

- a list of the group's members with an indication of their functions (singer, dancer, musician, etc.) and passport data;

- performance - a description of the folk costumes of the group in Russian (or English);

- annotation to the performed numbers in Russian (or English);

- 6-8 HD photos of the group (performer);

- a video about the group and sights of the region, country (links on YouTube are possible).

Please confirm your participation in the festival before 1st March, 2022 by sending your filled Application form to the email russfolk@gmail.com

Dear friends,

Taking into account the preservation of the current epidemiological situation in the Russian Federation, we kindly inform you about the COVID-19 terms: All the group's participants must have a negative coronavirus test result taken in your country no later than 72 hours before arrival in Russia. Then, close to the end of the festival, the Organizing Committee will arrange the take of your PCRs by a doctor, that will be also at your charge (around 2500 Roubles/person). To avoid the misunderstanding please be ready for these expenses.

In case of worsening epidemiological situation with Covid-19 in Russia, the XX International Festival of Folklore and Traditional Culture "HIGHLANDERS" will be held in online format. In this case all the necessary additional information will be provided later.

Copyright.

Information and advertising materials, brochures, programs, booklets are published for the festival. Events are widely covered in the media, social networks, Internet resources, YouTube channel. Festival organizers have the right to record and publish any program without paying performance and copyright fees.

VI. Contacts of Organizing Committee:

In Moscow city:

Moscow, Sverchkov lane 8 b.3

tel.:+74956219284

e-mail: russfolk@gmail.com

Contact person – Mrs. Anna Podvolotskaia, Mrs. Natalia Shamshurina

In Makhachkala city:

Republic of Dagestan, Makhachkala, O.Koshevogo str. 35 "A"

tel.:+78722623968; +78722629987

e-mail: rdnt35@yandex.ru

GROUP APPLICATION FORM* - YEAR 2022

We would like to participate in your festival(s): _____
Name of the festival(s)

Name of the group _____

Country _____

Total number of group's participants (including drivers) _____

Dancers _____

Singers _____

Musicians _____

Leaders _____

Drivers (if the group is coming by own bus) _____

The group is planning to travel by (underline your choice):

1) Plane 2) Train 3) Bus

Total male (including drivers) _____

Total female _____

Number of vegetarians _____

Number of vaccinated people (please, specify the name of vaccine):

Special dietary needs (on medical grounds only, please specify)

We hereby accept all terms and conditions of the festival

Date _____ Signature _____

Name and title of the person responsible for the group administration _____

Tel: _____

Fax: _____

E-mail: _____

Website: _____

(* - this application form is not an official invitation)

